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Koliko puta komarci, muve, rane mušice i drugi insekti mogu da vam pokvare uživanje u prirodi?
Mnogi bi rekli, svaki put.
   Da li možete da zamislite da ćaskate u restoranu, uklještenom između jezera i stare lipove
šume, u ravnici, i da oko vas ništa ne leti, da vam ništa ne smeta?

      

   Upravo taj rajski trenutak, doživeli smo u turističko-rekreativnom kompleksu „Oazi MB“, u
Gložanu, situiranom između Novog Sada i Bačke Palanke. Rekli biste čudo, a čuda nema, jer
se za boravak u prirodi pobrinula mala porodična firma „Cikloconis“ DOO iz Novog Sada.
„Cikloconis“ se bavi dezinfekcijom, dezinsekcijom i deratizacijom između ostalih i ovakvih
prostora. Najčešći klijenti su elitni hoteli, restorani, škole, Deponija JKP „Čistoća“ Novi Sad...
   Gospođa Jelica Marković, direktoka firme „Cikloconis“ kaže da su prisutni na dosta različitih
lokacija, nekada na vrlo teškim terenima, kao što je i teren na kojem se nalazi„Oaza MB“, u
ravnici, u šumi, pored ribnjaka. Međutim, na muci se poznaju junaci, pa tako i oni, rado
prihvataju izazove.
   -Ova firma, sa sedištem u Novom Sadu (Bulevar vojvode Stepe 10), radi pet godina, trenutno
imamo pet zaposlenih i nadamo se proširenju u dogledno vreme, jer nam novi Zakon o radu ide
u prilog. Bez obzira na to što smo brojčano mali, imamo izuzetno stučan tim, na čijem je čelu
doktor, specijalista epidemiolog, koji za svaki novi posao, izrađuje elaborat prema kome se
planira rad. To je i naša zakonska obaveza, koju odgovorno sprovodimo - izjavila je gospođa
Marković. Ona je takođe dodala da je najveći problem gradova, kao što je Novi Sad, sa dosta
zelenila, koje ima svoje prednosti, ali i mane - leži u ravnici, na peskovitom tlu, pored moćne
reke, sve su to uslovi koji pogoduju razmnožavanju raznih vrsta i gmizavaca, glodara i insekata,
ukratko svih štetočina. Osim toga, Novi Sad ima dosta stare kanalizacione instalacije, a možda
problem, na koji bi građani sami mogli da utiču, jeste odlaganje smeća.
   -Imala sam prilike da vidim u pojedinim zgradama sistem odlaganja smeća unutar zgrade, gde
se kroz, za to određen prostor, baca smeće sa spratova. Bacanje smeća unutar zgrade na
takav način predstavlja leglo razmnožavanje svega i svačega. S druge strane u kontejnerima
koji se nalaze najčešće u dvorištima stambenih četvrti, gde se najviše igraju deca, najveći
problem predstavljaju plastične kese, u kojima se otpad baca. Smeće bi trebalo, kao i svuda u
Evropi, da se odlaže u zatvorenim vrećama, a ne u najlon kesama, koje nisu zatvorene, pa se
to smeće prosipa po kontejneru. Kada se kontejner isprazni on se isprazni od krupnog otpada,
međutim, na zidovima ostaje uvek vlažno smeće i jedan deo otpadaka uvek ostaje u kontejneru.
Na žalost, mi nemamo te uslove, ali bi bilo pametno redovno raditi dezinfekciju takvih
kontejenera - objašnjava naša sagovornica.
   Jelica Marković napominje da je u potrebno podići svest građana da poštuju higijenski
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minimum, kako pri odlaganju smeća, tako i higijeni stanovanja, stalnom dezinfekcijom, koja je
jako bitna, jer sprečava razmnožavanje bakterija, što je osnov za razvijanje i zadržavanje
isekata. Zaposleni u firmi „Cikloconis“ pri svakoj intervenciji na terenu se trude da edukuju
građanstvo, i insistiraju na timskom radu jer je samo tako moguće postići neki uspeh. Problem
insekata i glodara se može suzbiti, nikada trajno rešiti, ali se može delovati preventivno i
održavati zadovoljavajuće stanje.
   Ukratko, na kvalitetnije uslove života možemo i sami uticati svojim ponašanjem i svojim
navikama. Stučnjaci, kao ovi iz firme „Ciklocinis“ će biti uz nas uvek spremni da pomognu, kada
stvari izmaknu kontroli.
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